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Besvarelse af spørgsmål 159 alm. del stillet af udvalget den 15. no-

vember 2018 
 
Spørgsmål:  
Er det normalt, at det tager lidt over en måned at afhænde eller handle 
anparter i et unoteret selskab og hvad er i givet fald årsagen? 

 
Svar: 
Jeg har indhentet et bidrag fra Erhvervsstyrelsen, der oplyser følgende, 
som jeg kan henholde mig til: 
 
“Erhvervsstyrelsen kan ikke besvare, hvorvidt det er normalt, at det kan 
tage lidt over en måned at afhænde eller handle anparter i et unoteret sel-
skab. Dette skyldes, at der i styrelsen ikke foreligger undersøgelser og 
eller datagrundlag, der viser hvor lang tid, det tager fra beslutningen om 
afhændelse af en anpart er truffet, til overdragelsen er effektueret.  
 
Når det handler om salg af kapitalandele, anparter for anpartsselskaber og 
aktier for aktieselskaber, kan der være store forskelle på, hvor let det er at 
sælge henholdsvis anparter og aktier. Nogle aktier er noteret på Fonds-
børsen, som er en markedsplads, der gør det let at handle med aktierne. 
Det er kun aktierne i børsnoterede selskaber, der kan handles på mar-
kedspladsen. Hvis man vil afhænde anparterne i et anpartsselskab, skal 
man selv eller en rådgiver finde en køber, som er villig til at betale den 
pris man ønsker for anparterne. Afhændelse af en anpart er således en 
proces mellem en køber og sælger. Derfor foreligger der ikke data for, 
hvor længe der går fra en ejer ønsker at afhænde eller handle anparter, til 
overdragelsen er effektueret.” 
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